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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Gospodarki i Rozwoju (nr 6)
14 stycznia 2016 r.
Komisja Gospodarki i Rozwoju, obradująca pod przewodnictwem posła Jerzego 
Meysztowicza (N), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła:

– projekt planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 31 lipca 2016 r.,
– wniosek w sprawie powołania i wyboru składu podkomisji stałej do spraw 
mikro, małych i średnich przedsiębiorstw.

W posiedzeniu udział wzięli: Michał Koprowski główny specjalista w Ministerstwie Finansów, Marek 
Suliński doradca w Najwyższej Izbie Kontroli.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Igor Amarowicz, Katarzyna Gadecka, 
Anna Ornat – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.
Przewodniczący poseł Jerzy Meysztowicz (N):

Dzień dobry, witam wszystkich bardzo serdecznie. Otwieram posiedzenie Komisji. Kwo-
rum mamy, dziękuję bardzo.
Protokół z ostatniego posiedzenia uważam za przyjęty, bo nikt nie zgłosił żadnych 

zastrzeżeń.
Porządek dzienny dzisiejszego posiedzenia przewiduje dwa punkty. Pierwszy punkt, 

rozpatrzenie projektu planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 31 lipca 2016 r. 
(przedstawię państwu  ten projekt)  oraz  rozpatrzenie wniosku w sprawie powołania 
i wyboru składu podkomisji stałej do spraw mikro, małych i średnich przedsiębiorstw. 
Czy są jakieś uwagi do porządku obrad? Nie słyszę, w związku z tym porządek obrad 
uważam za przyjęty. Przystępujemy do realizacji pierwszego punktu porządku dzien-
nego.
Chciałbym powiedzieć, że ten plan pracy, który państwo otrzymaliście, jest wynikiem 

– nie powiem – konsultacji, ale uwzględnia państwa wnioski, które zostały zgłoszone 
do sekretariatu Komisji. Chciałbym też nadmienić, że nie zamykamy oczywiście…

Poseł Jarosław Porwich (Kukiz15):
Szanowni państwo, ja nie słyszę przewodniczącego…

Przewodniczący poseł Jerzy Meysztowicz (N):
Dziękuję bardzo. Szanowni państwo, oczywiście ten plan pracy nie jest zamknięty. Jest 
wymóg, że do 15 bm. musimy złożyć Marszałkowi Sejmu plan pracy, w związku z tym 
chcemy wypełnić tę formalność. Natomiast przewidzieliśmy w zasadzie po jednym punk-
cie w każdym miesiącu tak, żebyśmy mieli po prostu czas na zwołanie Komisji, kiedy 
wpłyną do nas projekty ustaw, żebyśmy mogli wtedy na bieżąco pracować nad projektami 
ustaw. Jednak też nie wykluczam, że w trakcie naszych prac, naszych działań, pojawią 
się takie sprawy, które wymagałyby posiedzenia Komisji. Wtedy oczywiście będziemy 
zwoływać Komisję w razie potrzeby.
Otwieram dyskusję. Czy są jakieś głosy dotyczące planu pracy, który państwo otrzy-

maliście? Bardzo proszę, pan poseł Marek Sowa.

Poseł Marek Sowa (PO):
Panie przewodniczący, wydaje mi się, że najpóźniej w lutym byłoby potrzebne spotkanie 
z premierem Morawieckim, poważne, trzygodzinne, to, które de facto odbyło się, ale 
w sensie zapowiedzi, zostało zadeklarowane, żebyśmy na temat polityki gospodarczej 
rządu mogli porozmawiać. Potrzebne jest jedno posiedzenie, ekstra, przynajmniej trzy-
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godzinne, żeby nie było limitowania wypowiedzi dla członków Komisji, żeby pan premier 
wcześniej mógł nam przedstawić materiał, wprowadzić nas. O to bardzo apeluję.

Przewodniczący poseł Jerzy Meysztowicz (N):
Dziękuję bardzo. To jest jak najbardziej zasadny wniosek. Chciałbym państwa poinformo-
wać, że prowadzimy rozmowy z sekretariatem pana premiera, dotyczące ewentualnego 
terminu takiego spotkania. Nie będę ukrywał, że zastanawiamy się też, czy nie dobrze 
by było przed takim dużym spotkaniem – bo uważam, że rzeczywiście takie trzygodzinne 
spotkanie musi się odbyć – było takie krótkie spotkanie prezydium z panam premierem, 
aby doprecyzować zagadnienia, które będą poruszane na tym dużym spotkaniu Komisji.
Bardzo proszę, pani poseł.

Poseł Anna Nemś (PO):
Panie przewodniczący, przecież pan premier deklarował, że takie zagadnienia otrzy-
mamy wcześniej, żebyśmy mogli się z nimi zapoznać, bo inaczej przyjdziemy na to spo-
tkanie nieprzygotowani. Będzie lepsza rozmowa, jeżeli te zagadnienia, o których myśli 
pan premier, dostaniemy na piśmie. Dobrze?

Przewodniczący poseł Jerzy Meysztowicz (N):
Temu właśnie ma służyć to spotkanie z prezydium, żeby doprecyzować te sprawy, które 
będą poruszane na tym dużym spotkaniu  i państwo oczywiście  otrzymacie materiał 
wcześniej, żeby się do spotkania przygotować.

Poseł Anna Nemś (PO):
Ze strony pana premiera,  tak? Jego poczynania, ponieważ  to,  co słyszeliśmy,  to było 
naprawdę dalece ogólnikowe; coś bardziej konkretnego. On zresztą wcześniej deklarował 
w rozmowach, że taki materiał postara się nam przysłać, więc jeżeli byłaby rozmowa, 
to bardzo proszę o tym przypomnieć, dobrze?

Przewodniczący poseł Jerzy Meysztowicz (N):
Na pewno zwrócimy na to uwagę, żeby państwo mogli wcześniej otrzymać ten materiał 
i to nie na godzinę przed spotkaniem.

Poseł Anna Nemś (PO):
Bardzo prosimy.

Przewodniczący poseł Jerzy Meysztowicz (N):
Dziękuję bardzo. Czy  są jeszcze  jakieś głosy dotyczące przyjęcia planu pracy na ten 
okres?
Czy mogę przyjąć, że pan pracy został przez państwa przyjęty? Jeżeli nie będzie sprze-

ciwu uznam, że jednogłośnie. Z tą propozycją, ale ona nie jest ujęta bezpośrednio w pla-
nie pracy, ze względu na to, że nie mogliśmy dokładnie doprecyzować, kiedy to spotkanie 
będzie, bo to może być na przełomie miesiąca, dlatego też nie wpisaliśmy tego, natomiast 
jest to jeden z priorytetów. Zakładamy, że od tego właśnie zaczniemy pracę.
Jeżeli nie ma sprzeciwu przyjmuję, że plan pracy został przez Komisję przyjęty. Dzię-

kuję bardzo.
Przechodzimy teraz do drugiego punktu porządku dziennego. Jest to powołanie stałej 

podkomisji do spraw mikro, małych i średnich przedsiębiorstw. Wystąpiliśmy do Pre-
zydium Sejmu, otrzymaliśmy zgodę na powołanie stałej podkomisji do spraw rozwoju 
mikro, małych i średnich przedsiębiorstw, tak więc nic nie stoi na przeszkodzie, ażeby-
śmy tę komisję stałą powołali.
Rozmawiałem na posiedzeniu prezydium i prezydium przyjęło takie rozwiązanie – 

co prawda nie było tradycji, aby tak ściśle przyjmować parytety – uznaliśmy, że może 
byłoby dobrze, żeby przyjąć jakiś parytet. Tu jest pewna pomyłka, bo z tego, co pamię-
tam przyjęliśmy, żeby było to cztery, trzy, dwa, dwa, jeden. Zaproponowaliśmy, żeby Klub 
Prawo i Sprawiedliwość zgłosił czterech posłów do podkomisji, Klub Platforma Oby-
watelska trzech, Klub Nowoczesna dwóch i Klub Kukiz’15 dwóch i jednego posła Klub 
PSL. Czy macie państwo uwagi co do przyjęcia takich założeń i parytetów, jeśli chodzi 
o powołanie stałej podkomisji? Bardzo proszę, panie pośle.
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Poseł Marek Matuszewski (PiS):
Panie przewodniczący,  ja uczestniczę także w pracach  innej podkomisji  i zawsze  jest 
tak, że Klub PiS ma większość. W tym momencie jest taka sytuacja, nie wiem jak to się 
stało, że jest tylko czterech posłów z PiS, a reszta spoza. Może by jeszcze jedną osobę 
z PiS dobrać? Jak mówię, nie uczestniczyłem w ustaleniach, ale tu jest sytuacja inna niż 
w innych podkomisjach.

Przewodniczący poseł Jerzy Meysztowicz (N):
Bardzo proszę, pan poseł Maks Kraczkowski.

Poseł Maks Kraczkowski (PiS):
Dziękuję bardzo, panie przewodniczący. Chciałbym uspokoić swojego serdecznego kolegę 
z Klubu, że ta Komisja różni się od pozostałych tym. My tutaj nie działamy – taka jest 
formuła przyjęta przez prezydium – politycznie, w związku z tym ta liczba osób nie 
będzie miała znaczenia. Później cała Komisja będzie zapoznawała się z efektami pań-
stwa pracy. Bardzo dziękuję.

Przewodniczący poseł Jerzy Meysztowicz (N):
Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, panie pośle.

Poseł Andrzej Gawron (PiS):
Rozumiem, że jeśli będzie więcej chętnych, to mogą być w tej podkomisji, tak?

Przewodniczący poseł Jerzy Meysztowicz (N):
Proszę państwa, oczywiście, jeżeli będzie taka państwa wola, żeby ktoś jeszcze się dopi-
sał, to nie będziemy robić żadnych przeszkód. Natomiast wyszliśmy z założenia – chciał-
bym też zwrócić na to uwagę – że ta podkomisja stała będzie miała dwunastu członków 
i apeluję do państwa przed zgłaszaniem się, że jako szef Komisji będę pilnował, żeby 
posłowie, którzy zgłoszą się do pracy w podkomisji rzeczywiście wypełniali ten obowią-
zek należycie i żeby uczestniczyli w posiedzeniach. Nie chcemy doprowadzić do sytuacji, 
kiedy powołamy podkomisję 30-osobową tylko po to, żeby dziesięciu posłów przychodziło 
na posiedzenia podkomisji. Wolimy, żeby ta podkomisja składała się z osób, które rzeczy-
wiście zainteresowane są tą tematyką, będą brały udział w posiedzeniach. Natomiast 
cała reszta będzie  już rozpatrywana na posiedzeniach głównej Komisji. Tak więc nie 
wydaje mi się, żeby był sens bardzo poszerzać listę osób, które będą zapisane. Na razie 
przyjęliśmy takie założenia.
Bardzo proszę,  jeśli można, o zgłaszanie kandydatów do stałej podkomisji. Bardzo 

proszę, Klub Prawo i Sprawiedliwość. A, jeszcze? Bardzo proszę.

Poseł Wojciech Zubowski (PiS):
Dziękuję,  panie  przewodniczący.  Chciałem  przypomnieć  parlamentarzystom,  że to, 
że podkomisja czy Komisja ma ograniczoną liczbę osób nie oznacza, że każdy nie może 
brać udziału w jej posiedzeniu. Nawet więc, gdy ktoś nie znajdzie się w jej składzie, może 
brać udział w pracach podkomisji, może zabierać głos, tyle tyko, że nie trzeba podpisy-
wać się na liście obecności i nie ma się prawa głosu w ewentualnym głosowaniu. I to cała 
różnica. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Jerzy Meysztowicz (N):
Dziękuję bardzo. Bardzo proszę o zgłoszenia.

Poseł Maks Kraczkowski (PiS):
Bardzo  dziękuję.  Panie  przewodniczący,  w imieniu  Klubu  Parlamentarnego  Prawo 
i Sprawiedliwość chciałbym zgłosić panów posłów: pana posła Michała Cieślaka, pana 
posła Marka Matuszewskiego, pana posła Dariusza Kubiaka, a także pana posła Wie-
sława Krajewskiego do składu podkomisji.

Przewodniczący poseł Jerzy Meysztowicz (N):
Dziękuję bardzo. Klub Platforma Obywatelska.
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Poseł Mirosława Nykiel (PO):
W imieniu Klubu Platforma Obywatelska zgłaszam panią poseł Annę Nemś, panią poseł 
Gabrielę Lenartowicz i pana posła Marka Sowę.

Przewodniczący poseł Jerzy Meysztowicz (N):
Dziękuję bardzo. Klub Kukiz15?

Poseł Jarosław Porwich (Kukiz15):
W imieniu Klubu Poselskiego Kukiz15 zgłaszam kandydatury panów posłów: Pawła Gra-
bowskiego i Jakuba Kuleszy.

Przewodniczący poseł Jerzy Meysztowicz (N):
Dziękuję bardzo. Jako reprezentant Nowoczesnej zgłaszam do podkomisji pana Michała 
Stasińskiego i pana Pawła Kobylińskiego, jako dwóch reprezentantów Klubu Nowocze-
sna. Klub Polskie Stronnictwo Ludowe, bardzo proszę.

Poseł Mieczysław Kasprzak (PSL):
Czy sam siebie mogę zgłosić?

Przewodniczący poseł Jerzy Meysztowicz (N):
Bardzo proszę.

Poseł Mieczysław Kasprzak (PSL):
To zgłaszam się.

Przewodniczący poseł Jerzy Meysztowicz (N):
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś zgłoszenia? W związku z tym zamykam proces 
zgłaszania kandydatów. Przystępujemy do głosowania. Jeśli można prosić o odczytanie 
wszystkich kandydatów, bardzo proszę. Może nie będziemy, jesteśmy dziś w takim gro-
nie, że możemy spokojnie przyjąć, że wiemy, na kogo głosujemy.
Kto z państwa posłów jest za powołaniem stałej podkomisji w składzie, który został 

przedstawiony? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał?

Sekretarz Komisji Igor Amarowicz:
Za 26 głosów.

Przewodniczący poseł Jerzy Meysztowicz (N):
Dziękuję bardzo, 26 głosów za, podkomisja została powołana w składzie przedstawionym.
Poinformuję również, że dzisiaj, zaraz po zamknięciu posiedzenia Komisji głównej, 

poprosimy posłów, którzy zostali wybrani do stałej podkomisji o pozostanie; ukonstytu-
uje się prezydium podkomisji.
Dziękuję państwu bardzo. Zamykam posiedzenie Komisji Gospodarki i Rozwoju.


